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INSPEKSJON AV FINNMARK POLITIDISTRIKT 2019

l. Bakgrunn og formål:
Finnmark politidistrikt ble sist inspisert av statsadvokatene i november 2018, se
inspeksjonsrapport av 29. november 2018.

Det vises til Riksadvokatens mål og prioriteringer for straffesaksbehandling en í 2019 -politiet og statsadvokatene, punkt VI, med videre henvisninger til riksadvoÉatens brev av 21.
desernber 2018 med fønnger for fagledelsen i 2019.

I sistne¡mte brev understrekes viktigheten av at politidistriktene retter oppmerksomhet mot
oppfølgning av saker med tilrettelagte avhør, særlig politiets arbeid etter at første tilrettelagte
avhør er gjennomført. Statsadvokatene er herunder bedt om, i samarbeid med politiet, å
kartlegge situasjonen i politidistriktene samt utarbeide forslag til tilfak for å sikre besi mulig
gjennomføring av målrettet og god etterforsking i denne t1pÃaker med god effektivitet.

Fcrr det andre er statsadvokatcne bedt om å tra særlig oppmerksomher mot poiitidistriktenes
Felles straffesaksinntak (FSI). FSI skal være et kvalitetstiltak, ikke minst knyttet opp til
tilstedeværende etterforskingsledelse i initialfasen. Statsadvokatene bør kontrolleré at
straffesaker ikke blir avgjort for raskt dersom det foreligger gode grunner til videre
etterforsking' Særlig bør en være på vakt mot at saker blir nedsubsumert eller henlagt for å fTi
til en rask avgjørelse for å tilfredsstille "produksjonskrav".

For det tredje er statsadvokatene bedt om å påse at opplæringen om, og rutiner for,
underretning om saksavgjørelse og handtering av klagesaker er tilfredsstillende slik at
klageberettigede kan fü sin klage realitetsvurdert av overordnet instans. Ansvar for opplæring
er forankret hos politimesteren. Statsadvokatene bes i forbindelse med inspeksjon unããsøtJ
om rutiner som newt er hensiktsmessige, og redegjøre for dette i sine inspeksþnsrapporter.

Riksadvokaten har atter minnet om statsadvokatenes generelle ansvar for å følge opp
saksbehandlingstid, restanser og kvaliteten ved politiets etterforsking og påtaleàvgjárelser.
Likeledes understrekes ansvaret for äføretilsyn med at politiet holdãr CI.ittig reálsjonsnivå
ved påtaleavgjørelser og påstander for domstolene, samt kvalitetskontroll u.t plütiOirtriktets
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rutiner for straffesafsterranaringen (systemkonfoll) og et utvalg av enkeltsaker. Detforutsettes at statsadvokat;;Ëld;ieg goat o¡*íot-oro utviklingsrrekk-üi u"rr*dringenav straffesakene i det enkeltep"iãìhiË', rlik;r-t"ü;äen ülpasses lokale behov.

3 : I^9t"9* g og giennomførin g:
rouumesteren ble ved brev av r r]juni 2019 varsret om årets inspeksjon og datoer forgjennomføring av d3t"' vd "tt äîi av 24.ot<rouer ¿ã. bl" 

"o 
av møßãaooene endret.

lJ*ffiîå:ïrî"îï,ä,ï,*"iffitr"i1î#iiffîilfr*,¡oo"n,¡iø,*îàdeft e,osom

Når det gielder statsadvokatenes generelle ansvar for å førge opp saksbehandlingstid,restanser og kvaliteten ved politieir ;*1'"r,löö,rä::y., ør-elsø,regger statsadvokarenetil srunn at vi har tilfredsstiñ#;l;#"n gt"r;o;ã*îãäie".hråndterifren 
av stratresaker,

flffii#,trï;.t,m*'rug.'f:H;:lär"íËftiporitioi.t*rËt.^Ëuege,rerere

statsadvokatene viser videre til Riksadvokatens presiseringcr om at eventuelle pråviste awikffii:Tff:¿i:îääl,t#î 'r*r 
r,Ë opp *"d in,t *,;ãn, veiledning og

Med dette som utgangspunkt, ble inspeksjonen gjennomført slik:
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08.30 - 10.00
10.00- 11.00
t2.00 - 13.00
13.30 - t4.30

09.00 - 10.00:
10.00 - 12.00:

13.00 - 14.00:
14.00 - 15.3t:

Møe med
Møe med
Møte med
Møte med

poiitimesteren og visepolitimesteren

lederen for felles påtaleenhet.

_lederen for FEFE m/lederteam.
lederen for og fastjurist for FSI

Møte med politimester og visepolitimester
Felles møte med leder for felles påtaleenhet m/lederteam, leder forFEFE m,/Iederteam og leder for FSI og fast jurist for FSI.Briefom verserende shaffesak
Møtemed PST

under møtene den 13' november fikk statsadvokatene eri beskrivelse av hvordanpolitidiskiktet organiserer, d;,;; 
"g 

giennomfÁ ;;r.rf"rskingen av sfraffesaker underde de to første foku¡områdà" to* n"*t. statsa¿vokat.o:.bu *ürme dagporitidistriktet om

'fttH.""li'::i:l:îfträä'ffi:'¿""ïii;:i:äiff 
hvordanp"ii,î¿î,oikretrørgeropp

å':i,:1Jå:'jffi ,".îiîËîä,îîffi:l'ffi ,1:ffi ffi å"ål,l::Jä?ii:.handtert av FSI' r'unn ta ái.õ ù¿*r"t"r.*ãl" r-u-rriäoilr, analyserr og däettergiennomgått og presentert under rø*" med poritidirrrttrã, den 2g. november.

ffit:"nen 
ble giennomført av statsadvokat Torstein Lindquister og førstestatsadvokat Lars
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3. Politidistriktets oppføIgning av saker med TAVII, særlÍg politiets arbeid etter at
første tilrettelagte avhør er giennomført:

al Metode bak undersøkelsen:
Statsadvokatene har ved hjelp av JUS 801, som viser påtaleavgiorte saker for perioden
januar - oktober 2019 oghvor det er foretatt TAVH, valgt ut til sammen 20 sfraffesaker
for kvalitetsgiennomgang. Det ble her valgt ut 10 saker i statistikfcgruppen for
kroppskrenkelse eller mishandling i nære relasjoner og l0 saker i statistikfcgruppene
seksuelle overgrqp.

Med utgangspunkt i Riksadvokatens føringer for fagledelsen i 2019 som nevnt,
hvoretter statsadvokatene skal rette oppmerksomhet mot oppfølgring av saker med
tilrettelagte avhør, særlig politiets arbeid etter at første tilrettelagte avhør q
gjennomført, ble det formulert et konfollskjema med til sammen 40 spørsmål til
giennomgang for hver enkelt sak. Dette skjemaet var pâforhånd drøftet og giennomgått
med politidistriktet.

Det understrekes videre at formålet med denne kvalitetsgiennomgangen har vært
kartlegging av situasjonen i politidishiktene samt utarbeidelse av ev. forslag til tiltak.
Det ligger atter i undersøkelsens natur at statsadvokatene, urder giennomgangen av
sakene har utvist skjørur. For å minske eventuelte feilmarginetr, etr det slik ikke brukt
andre kriterier enn "Ilfte tilfredsstillende, "Nøytral" og "Tilfredsstillende". Det er i
tillegg - ved behov - gitt skriftlige kommentarer på den enkelte sak.

b) Generelt:
De 20 giennomgåue sfraffesakene var registrert av Finnmark politidistrikt i tiden 3. april
2018 til23. mai2019, og deretter (med unntak av en sak) påtaleavgiort i 2019. Som
allerede nevnt er 10 saker fra statistikkgruppen for kroppskrenkelse eller mishandling i
nære relasjoner og 10 saker fra statistikkgruppen seksuelle overgrep.

Etter manuell beregning fremkommer at politidistriktet i giennomsnitt brukte 27,5 dager
fra registering av sak til giennomføringav første TAVH. Det medgikk deretter 115
dager fra første TAVH til påtalevedtak. Til s¿mlmen 10 saker var besluttet henlagt. 9
saker varpåtaieavgiort med tiltalebeslutning ûg €nr sâk var ftemdeies under
etterforsking. Det kan atter nevnes at 3 saker var regisfrert mottatt >90 dager etter siste
gieñIing/episode, 14 saker mellom 3 - 90 dager etter siste gierning/episode og 3 saker
<3 dager etter siste g¡erning/episode.

c) Sakenes initialfase:
Statsadvokatene fant at det i 19 av sakene var utført efterforskingsskritt i forkant av eller
samtidig med TAVH. Det var her gieirnomgående foretatt avhør av melder og/eller
andre senfrale vitner. I5 av disse sakene var samtlige vitneavhør foretatt i forkant av
første TAVH. I til sammen 7 saker var den siktede avhørtenten i forkant av eller
samtidig med første TAVH. Det var atter gjort grundige forberedelser til og herunder
tatt flere skritt for å planlegge eller legge til rette for første TAVH.

Også påtalehåndteringen av sake,ne, herunder forberedelsene til giennomføring av
TAVH, ble gjennomgående vurdert som tilfredsstillende. Det var herunder skrevet gode
og godt begrunnede påtegninger i forbindelse med beslutning om TAVH.



:,ffiLffi* .de 
20 sakene vurdert som tilfredssriltende håndtert i den iniriale fasen av

statsadvokatenes fi¡nn viser slik en kllforbedring sammenlignet med tlsvarende fi¡nnved kvalitetsgiennomgangen i 20r7,r" ur' av 22.september 2017.
Fra dette brevet hitsettes som følger:
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og

statsadvokatene fant videre at FSI hadde qtt fønnsertil etterforskingen i t' sammen r 7saker' Der rigger i {"n" " 
rr*;;ää" m r,*ã"ä"ågeu der som fremkommerBL, ikke hvorvidt det (utenom ã.iråä **rt",o,,,", i nr¡ er skreveretterforskingspraner i ro. 

"tr*päîäì.i". rsirr"¿¿" ñll, a"r7 sakene som nevnr,gitt korte vurderinger og føringå *d; sakenes i"iiãr" a, L ¡ nsaker. I 5 saker bre dettunnet mer omfatten¿eitterørîti*;il"r. 
samlet bl" Fli sin håndtering vurderr somtilfredsstiltendg herunder ved ù-ñ'åefferforskingen giennomgående bre vurderrsom tulgt opp under den videre,il'Järiong"n.
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Gjennomgangen av vitneavhør ogavhør fremstod giennomgående som tilfredsstillende,
herunder når det gielder vurdering av formaliq belysning av faktums foranledning, det
sentralt hendelsesforløpt, andre relevante opplysninger og avhørenes konfronterende
fase. Statsadvokatene legger til grunn at viûreavhørene i det alt vesentlige holdt høy
kvalitet.

Også giennomgangen av avhør av den siktede, frernstod i det alt vesentlige som
tilfredsstillende. Bortsett fra til sammen 7 saker med nøyral vurdering med hensyn til
konfronterende spørsmål mellom andre opplysninger i saken (andre forklaringer eller
tekniske funn) og siktedes fäe forklaring, ble avhørenes ulike faser giennomgãende
vurdert som tilfredsstillende.

Statsadvokatene fant videre atpolitiets bruk av tvangsmidler, hvilket sfraffebud sakene
var etterforsket etter samt formålsstyringen av etterforskingen var tilfredsstillende. Både
forsvarer og bistandsadvokat var gitt tilstrekkelig oppfølgnrng i tillegg til at
politiadvokatenes påtalevedtak i det alt vesentlige ble vurdert som korrekte.

Den gjennomsnittlige saksbehandlingstiden fra første TAVH til påtalevedtak var som
foran nevnt manuelt beregnet til et giennomsnitt på 115 dager. Av dette kan det nevnes
at 4 saker hadde saksbehandlingstid <30 dager, 8 saker mellom 30 - t20 dager og g
saker >120 dager.

Av de 8 sakene med saksbehandlingstid etter første TAVH pât>120 dager,ble 2 saker
vurdert som større og mer omfattende, hvilket kan forklare at etterforskingen samlet sett
har tatt lengre tid enn normalt. For 5 av sakene med lang saksbehandlingsiid, la
statsadvokatene til grunn at intensiteten i etterforskingen viste dalende tempo etter at
første TAVH var giennomført. For 4 av disse sakene er det atter notert at sakene har
total inaktivitet over 3 måneder. Som eksempel på dette kan nevnes en sak hvor det tok
4 måneder fra TAVH var giennomførttil utskrift av avtøretforelå.

Statsadvokatene legger samlet til grunn at den videre oppfølgningen av etterforskingen
og den påtalelnessige styringen av etterforskingen er vurdert som tilfredsstillende i i4
sa&er ognøyttaltvr¡rdert i 6 saker. De nøy{rale'"-.rderinger sþfdes i det ait vesentiige
lang saksbehandlingstid som allerede nevnt.

Statsadvokatenes funn viser slik klare forbedring sammenlignet med tilsvarende funn
ved kvalitetsgiennomgangen i 20l7,se brev av 22.september 2017.

Fra denne rapporten hitsettes i korte frekJ< at av de til sammen 27 sakenesom den gang
ble vurdert i kartleggingen av den videre oppfølgning, ble 6 saker vurdert som ikke
tilfredsstillende håndtert, 9 saker fikf< nøyhal vurdering mens 12 saker ble vurdert som
tilfredsstillende.

Det som den gang ble trukket frem som forbedringspunkter, var i tillegg til
saksbehandlingstidens lengde, innholdsmessig kvalitet på avhør av vitner og siktede,
kvalitet på sporsikring i tillegg til formålsstynng av etterforskingen. Det visãs for øwig
til denne rapporten for enkeltheter.



No avmfanget og
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Vurderíng Va den videre oppfølgni ng
6Vurdering av den essige
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çl gamlet vurclerin&
samlet og oppsumm erthar statsadvokatene vurdert de 2'straffesakene slik:

= lkke tilfredsstíllende

= Nøytralvurdering

=ïilfredsstillende
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Når dette sammenholdes med kvalitetsundersøkelsen for 2017,og hvor tilsvarende score ble
åi:ffi "li'#äi:#:Xt*l*lixmn*n,:nr"tand,inginærere,asjoner,

åî |,l:ffi ilttr rfif ffif " 
22' s eptemb er 2 0 1 T,under opps ummerinsen, hirs etes ri r

"saker som gielder seksuallovbrudd har i det ølt vesentlige tilfredsstillende omfang påetterforslvt*r*..o1 
.*nhlldsmessig kvalitet ¡ rorcîo'îritiarfase. som et gjennomgåendeîrekk setter porrtiet tn7.,tilsnekkeiiÇ *na orrrlrr", ;;;;, sakene titstrekkãhg høyprioritet i tidenfram ilrførste ttuäty(øe ornrr. olia"a", videre oppføþårng avetterforshingenfram til påtatevedt;k hlr ¡ dø a:h í""r"îitrr" titfredsstittelde kvaritet.

i#,#:,,H:;: 
har atie r funr"t i"n pato b*"rr,sî 

"i;f" þníngen av dis s e s akene

Når det gielder saker med lcroppskrenkelse og mishandring i nære rerasjoner ansesomfønget av og tcvlriyten rå "utr¡orrnng"ni ,;rr;uàr;,n ,o* varierende, hvitketsþIdes at detfor defleste'sakeni'i,¡or'írrs,if,íii;rf"rskingens 
start tilførstetilretteløgt avhør giennornføres. H"riorr"r'*";;;du'2,ø u¿r" prioriteringer og merþrmålsstyring av etterforikinger t ràk"r", ,"i"a.i¿"äre. også kartreggingen ogvurderingen av den vùer1."r'õgb"i.s viste variereodí i"rottoter, hv¡ilrel bàde srcyLldesflere saker med rang og tir ìin rãn"pmø"tt torg ritul"iandringstid i tirtegg tirvarierende innr¿ordsmesstg kvatitet på avhør og"rpro,iriroing statsadvokatenes funnt:#::r;;,:tif.knst rå vet potttieti egen sítuasiinsbestcriverse og vurdering, seþran

statsadvokatenefant atter den påøreme¡s.ige oppføtgingen av disse sakene å være avvarierende kvaritet. Det bre heiunder p,år¡J roiåí *zài,lrceptabert langsaksbehandlingstid, saker *"a uriit{rubsumsjon rna"r)ttur¡orshíngsfasen, saker med
ii í ::;i'# ;#i:# ::åi i;, " 

*'¡oi' a n g 
" 
n i g s a k e r * 

" 
d, o, ¡ n, 

" 
n d e o ffi t gn i n g av

samlet' og etter denne kartlegging av situasjonen i Finnmark poritidistrikt, finner ikkestatsadvokatene grunn til å utale"idr r*rrtitt" r".rr"g til^ilt* - ut over å be politidistriktetgjennomgå rapporten og se på enkeltheiene i kommeãr*"*. Det vises her særrig t' det somäf:,"i;,ï:fffrti ä:äh* 
ü ;; p åvi s r aar enJe ;;;p" o g rremdri ft i etrerrorskingen
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4. Politidistriktets organisering og drift av FSI i et kvalÍtetsperspektiv:

a) Metode bak undersøkelsen:
Statsadvokatene mottok i forkant av inspeksjonen en liste fra Finnmark politidistrikt
som viste registreringsdato, saksnummer og statistilfcgruppe hvor FSI stõd oppført som
organisatorisk enhet. Fra listen, som viste til sammen 540 saksnummer registrert i tiden
1. juni - 31. oktoba d.â.,valgte statsadvokatene ut til sammen 20 saker med ukjent
gierningspetrson, 20 saker som enten er under etterforsking mot person eller er henlagt
mot person. Det ble attervalglut 25 saker som €r pâtaleavg¡ortmed forelegg. Det må til
dette innrønrmes at utvalget av saker var selektivt, i den forstand at statsadvõkatene
søkfe etter saker hvor det erfaringsmessig kan tenkes å foreligge awik.

Statsadvokatene tok deretter utgangspunkt i Riksadvokatens føringer for fagledelsen i
2019 som nevnt, hvoretter FSI skal være etkvalitetstiltak, ikke minst tnyttãt opp til
tilstedeværende etterforskingsledelse i initialfasen. Videre at statsadvokatene bør
kontollere at straffesaker ikke blir avgiort for raskt dersom det foreligger gode grunner
til videre etterforsking. Særlig bør envære på vakt mot at saker blir nedsubsumert eller
henlagt for å få til en rask avgiørelse for å tilfredsstille "produksjonskrav".

Som følge av dette ble hver enkelt sak vurdert opp mot føIgendekvalitetsmål:

l. Foreliggerkorrekt sakskode?
2. Vurdering av FSIs håndtering av saken med hensyn til vurdering, plan og videre

oppfølgnrng.
3. Vurdering av forholdet mellom anmeldelse og videre sakshåndtering, herunder

av vilkärene etter straffeprosessloven ç 224, sakens prioritering ogveivalgl
etterforskingsspor.

4. Vurdering av den innholdsmessige etterforskingens kvalitet, herunder avhør av
vitner, siktede, bruk av tvangsmidler og innhenting av andre relevante
opplysninger.

5. Sakens framdrift
6. Foreligger korrekt påtalevedtak, ev. vurdering av forleggenes subsumsjon,

grunnlagsbeskrivelse samt botens størrelse?

Det understrekes igien at formåIet med kvalitetsgiennomgangen har vært å
kartlegge situasjonen i politidistriktene samt utarbeide ev. forslag til tiltak.

bl Saker handtert av FSI med ukjent qierningsperson:
På bakgrunn av sakslisten som foran nevnt, valgte statsadvokatene ut 20 saker som var
påtaleavgiort med beslutning om henleggelse grunnet ukjent gjerningsperson. Disse sakene
var registrert i perioden 15. juli - 7. okfober 2019.

Etter statsadvokatenes giennomgang av sakene i BL, vurderes samtlige saker riktig kodet. I
følgeB.L fremgil* det at FSI ha¡ vurdert saken og gttt føringer for den videre sakshåndtering
og etterforsking i om lag l/3 av sakene. Statsadvokatene tar her, og for punkt c) og d) underl
forbehold om at FSI kan ha gitt føringer og plan for etterforskingen, uten at dette
fremkommer av BL.

Statsadvokatene vurderer videre at samtlige saker var korrekt håndtert initialt, deretter
undergitt riktig prioritering og videre oppfølgning, herunder når det gjelder valg av relevante
og tilstrelf<elige etterforskingsskritt. Statsadvokatene fafit til dette intet negativt å bemerke til



ofïJiti,îfJJ;ili#:tr"1"* var giennom ført enertil hvordan andre rerevanre

samtlige kontroflerte s$er varpåtaleavgiort, hvilket igien forderte seg srik:- 3 saker varhenragt idet iorhord"fi*" er stratrb-art-- 5 saker u* 
l"nl?gt 

grunnet u$ent giemingspers;n- 12 saker var henlagridet poritiet 
1r.tg ptä;ìi;';"*" ril å undersøke om derforeligger straffbart fortrot¿ ro* ro.øtg, *ão-òärntrige, se strpr. g 22a

statsadvokatene fant ingen awik mellom ,*"1, opplysninger og begrunnerse for
låi:ffi*:ìDet 

ble itt" n'n"ittü;;* vur¿eres ne¿sutsumert ellerhenlagr ror å fü t' en

I

På bakgrunn av
etterforsking mot person eller
sakene var regishert i perioden 15. juli

sakslisten som foran nevnt, valgte statsadvokaten e at 20 saker som var underpåtaleavgjort med beslutning om mot person. Dissehenleggelse
-24. ol<tober 2A19.

Etter statsadvokatenes giennomgang av sakene i BL, vurderes samtlige saker riktig kodet. IfølseBL fremgikk ¿"t ñ rsr rraivriJert saken og srn i;i;s*for dã ,riàorlu*rr,åndteringog etterforskingi 12 saker' statsadvokut.n" ,r*¿oá at samtlige saker var korrekt håndtertinitialt og derener *goqÍ rtk trË;rîle 
".å"id; õ;føls'ng. srarsadvokarene fanrintet negativt å bemerk"iil r*ni"ã ri*r¿rit, tiitrvor¿an än*var giørnomførr e'er rirhvordan andre relevante saksopplys;ü* var innhentet.

Status for de konfrollerte sakene fordelte deg slik:- 5 saker var henragt idet forholdet ikk-e er shafifbart.- 7 saker var henlagt på grunn av bevisets stillinÀ. 
--

- 4 saker var henlagt idet politiet ii.r<etantim-eri! erunn til å undersøke om detforeligger straffban ørnot¿ ro,o ø.øtg", u'J":rffi*flige, se strpt. g 22a.- 2 saker var avgiort med påtaleunnlatelse.- 2 saker var oversendt til fonfliktr¿d.- 2 saker var frer¡rdeles under etterforsking

statsadvokatene fant ingen awik melrom .*"1, opprysninger og begrunnerse for
åi:ii)åDret 

ble ikÈe fi¡nnelt'k;;"* ,r*¿."es ne¿subsumerr euer henragt for å fü r1 en

Etter statsadvokatenes sielyomgang av sakene i BL, vurderes samtlige saker riktig kodet. IfølgeBL fremgift* det ã FSI h;;;; saken og gn ørirrgo for dei videre satshåndteringog etterforsking i 10 saker' statsadvokatene ,rurdáä at sakene giennomgående var korrekthandtert initialr og derener *¿*ein .ik ig p¡oJtJne-ofììoo" oppfølgning.

statsadvokatene fant intet negativt å bemerke til sakenes fremdrift, til hvordan avhør vargiennomført eller til hvordan-anàre t"l**t" saksopplysni-nger var innhentet. poritiet hadde
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foretatt avhør av den mistenkte i forkant av påtalevedtak i til sammen 15 saker, hvilket viser
en større grundighet i etterforskingen enn for eksernpel tilsvarende undersøkelse viste for
Troms politidistrikt sin del.

Statsadvokatene fant ingen awik mellom sak og valgav reaksjonsform, nemlig til at det var
utferdiget forelegg. Det var heller intet å bemerke til valgav straffebud, til utforming av
grunnlagsbeskrivelse eller til bøtenes størrelse og/eller til utforming av inndragning.

Til sammen 18 forelegg var pâundersøkelsestidspunktet vedtatt av den siktede. Av de øwige
7 sakene som ilú<e var vedtatt eller oversendt tingrettene til pådømmelse, fant statsadvokut*"
kun 2 saker hvor ytterligere tiltak, grunnet den tid som var gått, slik som forþnnelse av
forelegg m.v., burde vært benyttet. For disse to sakenes del, var forelegg utferdiget i løpet av
juli maned, uten at det fremgikt at ytterligere tiltak var iverksatt etter dette.

Det ble ikke funnet saker som vurderes nedsubsumert eller henlagt for å fä til rask avgiørelse.

FSI ved Finnmark politidistrikt er i det alt vesentlige bemannet og organisert som tidligere.
Det vises følgeligtil statsadvokatenes inspeksjonsrapport av 29. november 2llï,hvorfra
følgende hitsettes:

"FSI er organisert underfelles enhetþr etterretning,þrebygging og etterþrsking og avsnítt
þrfelles etterþrsking og er lolcalisert vegg i vegg med operasjonssentralen i Kirkenes.
Enheten består av en leder, tre etterþrskere, to polítiadvolcater samt administrativ støtte. I
tillegg støttes enheten av personellfra operasjonssentralen. Enheten har aktiv tjeneste på
dagtid i ulre og helg. ut over dette har enheten ølminnelig beredskap.

Lederen viste tíl spesialinstruks þr straffesaløþrdeling og giorde redeþr hvordan FSI
utþrer sin oppgaveløsning giennom opprettelse, mottakelse av,þrdeling og príoritering av
straffesalcer, ved å gi etterþrskingsstøtte til politþatruljene og ved å giennomføre egen
etterþrsking og trffi p,åtalevedtak i disse salc,ene.

I karte trekk etterþrsker ogferdigstiller FSI alle straffesaker sorn enten erferdig ettedorsket
av politipatruiiene på stecíet eiier sorn lcanþrdigstilles innen 72 timer. Dette gielder iþrste
rekke straffesalcer som enten må henlegges eller kan avgiøres med utferdigelse avþrelegg.
Lederen av FSI antok at de slikferdigstiller og treffer påtalevedtak í om lag 45 o/o av alle
straffesalrene til politidistriktet.

FSI starter også etterþrsking av straffesaker etter eget initiativ eller etter anrnodningfra
politípatruliene. Lederen tralck herunderfrem og beslvev hvordan FSI gir etterþrskingsstøtte
til politipatntljene giennom etterþrskingsledelse, påtalestyring, opprettelse av ulike
straffesalrsdolwmenter eller lcoordinering av etterþrskingsinnsatsen med politidistríhets
øwige ressurser.

Dislanert hvordan ordningen med FSIfungerer i et lwalitetsperspektiv. Vihige elementer i
dette er, som allerede newú, etterþrskingsledelse og støtte til politþatruljene, fremslattt
påtalestyring i sakenes initialefase samt rask og ffihiv koordinering av inþrmasjon og
ressurser. FSI bidrar deretter til at salcer som rask kan etterþrskes ogferdigstilles, /är en
l<valitativt riktig og god behandling-fram til tidlig p,å.talevedtak. For saker som må undergis
ytterligere etterþrsking, og sorn sendes videre til lewmanns- eller politistasjonsdistriktene,
bidrar FSI til lwalitetshevning på etterforskingen ved å angi hvordan saken bør prioríteres



sarntved å utarbeíde aturforskíngsplaner. Lederenfra FSI yakk atterfrem at FSI bidrar til0dele ogþrmidle lannstrnp og iffirg", rnnad t poíffidrs;*iktet p,å en heh annen måte enn vedgammel organisertng 
"àttã'¡oítargrín^*ty. n"1'lÇþr ro.tidig í dette at FSI tir enhver

ill;;,:;i;::::*á*' ,v""'i,l¡"ior,", og dermed o,Z7 *"dn og utviktings*ekk i hete

Det vises videre til tilbakemelding fra Politidirektoratet til potitidistriktene av 26.septernber20re, Aksepransekrireriene f;F¡i -;oDs rlbak;;iil;på poritiaist iãJo", ,upporreringT2'avsnitrFinnmarkporiti¿istrikt,h";tfr 

"frü.J;ñ'riäll"r,
' FSI FPD bte i rt 4. For møtu kravene tit nivå s må det være ,þranragtutbedringer og vide:reutvikr;ng;;r";i;;";en,, 

og det må rn 
" 

;t*rr,togr risikoer of sårbarhet,,.Normalt vil det kreves 
"o". 

t¡¿t."ioiníîr,:".0i*, t; FSIfb, et srikt nivå møtes.-wdere v, det være';:l;:"':r"r,,y##;#"å: i n'iil'"í g,oã lït t¡¿*it¡t a *ríí*à kríminatitetsforetrygging som
rnnlednìngsvß vit Po-D,idet vesentlige si seg enig í FpD sin vurdering av at FSI synes godtimptementert og at utvikringen ti is7ä"irru m;d o;;o;;näeførnger og inteisjonene med
ffsionen' 

Hva gierder 'pitotosr'"7i"årrg", ogvidereunikiity avfunrcsjonen,, här poD merket
D FSI harfitt en rolle i å wrdere når LARA skal giennomþres,-og sørgefor at dette deregeresffi ;i;;:;:':;:,:ä:::-"tiioî¡'"*n;;;;"'"d;;;'";,:,;:,harenot"uon,-oìt
D FSI samhandler med Ette*etning, heruSder bistår i inþrmasionsinnhenting og oppretterse avstrafesak, monitorerer ¡ sanarbe¡ãiia øui*"yr* rrí";;;j?n.þmfatter ogrrfipr^ottaket somadministreres av FSI), os *¡"*"r-lik ;"ttukende avdeling omDenne samhandlíngenull i ott"¡o,ll d";i;;, kunne,rr;;;;;;;;::H::;f;#r:î:,

Disse tema lcan medþrdel omtales i årsrapporten, herander noen-rrorte rnerhtader om de erfaringerman har giort segved at FSI hirfå;;;;r?!', owgavespenn enn kjerneoppgavene.PoD vil ogsåfremheve som positivt at FPD 
"rl;;írr;î"h,å*"in, ørt¡iu¡ãt bran't personeret,antegger en vstuma(1k ,¡uàr*iri ,¡i)x¡ø*ìi"i"l *'í,"rîiry videreutvíktins og at detgiennomføresJTre årtige *"*, irir r"*åLt 

"r 
ro*horat¡ri*"it"m de seræ prrorrtõtefunrrsjoner.

PFD har i tertialrapporten angitt hvem som-deltar i og hva sorn er agenda på det ukentrigesamordningsmøtet' Møtet svnãt gÌ""í;*î"ry", aarãr"ri3i'îg*ao å støtte opp rundt den roren('navet') FSr har-rtåu,rpb,osîoi'lk'i)rrr, 
i FpD sin rï-rapp*t. Det er bia at pps og temøretevantþr atøor,"*"angi,,;t"; 

"*näri ni';;;;;;;;;ä 
"t FSr ogpåtate har månedtigemøter' ogfolanerer på raitur, t o*p"tüt"ieving og det løpende straffesaksørbeidet.

PoD tar til etterretning^beslutningen om og,begrunnersenfor at FpD vír awente en n,ennere'#;##iWnår ops straläíi""t,, orrrr"t,"*,¡¡-iüit"^r,,tt¡nsn poD reíste i rr_

selv om FPD synes å-lafån implementert et FSr etter intensionen og.har pranlosrfo, videreutvikringogpåstartet et arbeid knytte, aí Ãrn*å"r¡rs,;;;ä;";;i;';9e ürbakefra a nipuss"r" FSr FpDpå nivå 5' Det vises til dLt so*r'î*'øî*", inlkanirrg*is- o*"ryy*nr modnnþ og at FSI støtteropp under kriminaritetsforeovisìrit"*'ittupr, ii^îrä*g,.,, -

åt"tt##i#e 
leggerpå bakgrunn utt g: nevnte rapporrer, prå bakgrunn av de samrarer som

-*tffi*fifl *fuçffi *il*Hfffiiffiå'ffiä
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må herunder legges til grunn atpâúalefaglig etterforskingsledelse synes tilfredsstillende
ivaretatt gjennom den etablerte modell.

5. Politidistriktets håndtering av klagesaker:
Statsadvokatene ba politidisfiktet i e-post av 13. november d.å. om skriftlig innspill til de
spørsmål Riksadvokaten har reist i nevnte brev av 21. desemb er 2018, herunder til spørsmålet
om opplæringen om, og rutiner for underretning om saksavgiørelse og handtering av
klagesaker er tilfredsstillende slik at klageberettigede kan fü sin klage realitetsvurdert av
overordnet instans. Det ble herunder vist til de føringer som er gitt Riksadvokatens rundskriv
rc. 4/2002 og RA brev av 15.1 1.2018

Idet denne e-posten, tross purringer ikke er besvart, bes det på nytt om skriftlig innspill fra
politidistriktets side, se nedenfor om dette.

Så snart dette besvares, vil statsadvokatene gi skriftlig tilbakemelding og ev. lukf<e årets
inspeksjon av Finnmark politidistrilt.

6. Oppsummering:
Som e,lr kort oppsummering av årets sentralt initierte inspeksjonspunkter, legger
statsadvokatene følgende til grunn:

1. Politidistriktet retter betydelig oppmerksomhet mot oppfølgning av saker med
tilrettelagte avhør. Dette gjelder også for etterforskingsfasen etter at tilrettelagt avhør
er giennomføf, hvoretter så vel målretting av etterforsking og kvalitet gjennomføres
på tilfredsstillende vis frem til påtalevedtak. Statsadvokatene finner ikke grunn til å
utarbeide særskilte forslag til tiltak - ut over å be politidistriktet giennomgå rapporten
og se på enkelthetene i kommentarene. Det vises her særlig til det som er påpekt rundt
enkelte saker hvor det var påvist dalende tempo etter at første TAVH er giennomført.

2. Politidistriktets etablering av FSI anses som et kvalitetstiltak hva gielder
etterforskingsledelse og påtalestyring i sakens initialfase, og fram til påtalevedtak for
de saker som egner seg fbr dette. FSI er viet stor oppmerksomhet fra politidistriktets
ledelse. Enheten fremstår som godt organisert i tillegg til at det er etablert klare
instn¡kser for enhetens oppdrag.

3. På bakgrunn av en konkret sak, har riksadvokaten i brev av 15. november 2018 til
statsadvokatembetene og politimesfrene bedt om at det påses at opplæringen om, og
rutiner for, underretning om saksavgiørelse og handtering av klagesaker er
tilfredsstillende slik at klageberettigede kan fil sin klage realitetsvurdert av overordnet
instans. Ansvar for opplæring er forankret hos politimesteren. Statsadvokate,ne bes i
forbindelse med inspeksjon undersøke om rutiner som nevnt erhensiktsmessige, og
redegjøre for det i sine inspeksjonsrapporter.

Det bes på nytt om et slaiftlig innspill til de spørsmål som reises. Det vises herunder
til de føringer som er gitt Riksadvokatens rundskriv nr.412002 og RA brev av
15.11.2018. Det skriftlige innspillet bes oversendt til statsadvokatene innen fredag 10.
ianuar 2020.

Det vises for wngtil kommentarene foran.
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